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Irásbeli választigénylőkérdés!

dr. Kövér Lászl ó
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014 . (II . 24 .) ООУ határozat 124 . § (l) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Lázár Jánoshoz,
а Miniszterelnökséget vezető miniszterhez

„A Miniszterelnökségen történt а hiba? ”

címmel, amelyre а választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

А Magyar Közlöny 2014 . évi 99 . számában, 2014. július 18-án megjelent а Nemzetbiztonság i
Szakszolgálat fő igazgatójának kinevezéséről szóló miniszterelnöki határozat, úgy, hogy Szabó Hedvi g
fő igazgató jelöltet а kinevezése előtt az Országgy ű lés Nemzetbiztonsági bizottsága nem hallgatta me g
– holott arra а пemzetbi%topsági szolgálatokról szóló 1995 .évi CXXV . törvény 14 . (4) bekezdés h )
pontja alapján kötelezően sort kell keríteni . А közlöny megjelenését követően а Belügyminisztériu m
rendészeti államtitkára azt nyilatkozta, hogy а kinevezés meg sem történt . Tehát úgy tettek közzé egy
miniszterelnöki határozatot а Magyar Közlönyben Orbán Viktor miniszterelnök nevében, hogy az mé g
meg sem született.

А 1(1928 . számú kérdésemre adott válaszában dr. Trócsányi László igazságügyi miniszter az alábbi
tájékoztatást adta az ügyben :
„A Magyar Közlönyben és annak mellékleteként тegjе leпőHzvatalos Értesítőben, ahogyan eddig is és
ezitáп is, csak úgy kerülhet kihirdetésre jogszabály és közzétételre közjogi szervezetszabályozó eszköz ,
vagy más jogi aktus, hogy azt aг arra jogosult személy aláírásával ellátta, és а Magyar Közlöny
szerkesztősége számára kihirdetésre vagy közzétételre megküldte. А kérdéses esetben sem történ t
máshógy. "

Eszerint az Igazságügyi Minisztériumban és а közlönykiadónál nem tö rtént hiba vagy mulasztás .

А K/1060 . számon benyújtott kérdésemre adott írásbeli válaszában Pintér Sándor belügyminiszter úr
azt közölte, hogy egy „sajnálatos adminisztrációs hiba” következtében állhato tt elő az а helyzet, hogy
dr . Szabó Hedvig Nemzetbiztonsági Szakszolgálat élére tö rténő kinevezésérő l szóló határozat már a
Nemzetbiztonsági Bizottság meghallgatása előtt megjelent а Magyar Közlönyben . Belügyminiszter Úr
válaszában részletesen ismertette а főigazgató kinevezésének folyamatát . Eszerint а szabályszerű
kinevezés а következőképpen történik :
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• А jelölt személyéről előzetesen а három miniszter - а honvédelmi, а belügyminiszter és
Miniszterelnökséget vezető miniszter - egyeztet, ezt követően terjeszthető fel az

egyetértésüket bíró javaslata miniszterelnök részére .
• А kinevezés folyamatának következő szakaszában а miniszterelnök megfontolja a javaslatot .

• Amennyiben а miniszterelnök egyeté rt а jelölt kinevezésével, úgy sor kerül а fő igazgató jelölt

Nemzetbiztonsági Bizottság elő tti meghallgatására, amelynek keretében а bizottság, állást

foglal a jelölt alkalmasságáról .
• А miniszterelnök ezt követően hozza meg а kinevezésrő l szóló döntést, és rendelkezése

alapján ekkor kell а döntést а Magyar Közlönyben kihirdetni .

Belügyminiszter úr magyarázata szerint jelen esetben а sajnálatos adminisztrációs hibát az jelentette ,

hogy а kinevezésrő l szóló döntést már akkor kihirdették, mikor а miniszterelnök még csak а jelöltre
vonatkozó, három miniszterrel egyeztete tt előterjesztést támogatta .

А K!1159 számon benyújtott kérdésemre adott írásbeli válaszában belügyminiszter úr megerősítette ,

hogy „a Belügyminisztérium felelőssége а honvédelmi és а Miпiszterelпökséget vezető miniszterrel

történt előzetes egyeztetést követően arra terjed ki, hogy javaslatot tegyen а miп iszterelпökпek а
főigazgató személyére és ezzel összefüggésben а kinevezéshez kapcsolódó dokumentumo k
összeállításra és а Miniszterelnökség részére továbbításra kerü jenek” .

А beérkezett írásbeli válaszok alapján tehát arra lehet következtetni, hogy sem az Igazságügy i
Minisztérium, sem а Belügyminisztérium nem felelős azért, hogy példátlan módon egy nem létező
kinevezési aktust t ettek közé а Magyar Közlönyben . Tekinte ttel az ismertetett írásbeli válaszokra és а
kinevezési eljárás folyamatára azt а következtetést is le lehet vonni, hogy а „sajnálatos adminisztráció s
hibáért” kizárásos alapon feltehetően а Miniszterelnökséget terheli а felelősség.

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, hogy az Ön álláspontja szerint is а Miniszterelnökséget terheli-e а
felelősség а „sajnálatos adminisztrációs hibáért”? Indított-e vizsgálatot а hiba okának feltárás a
érdekében? Ha igen, kérem, tájékoztasson а vizsgálat eredményér ől! Ha ilyen vizsgálatra nem került
sor, kérem, nyilatkozzon, hogy minisztertársai fent ismertet ett nyilatkozatai alapján indokoltnak t artja-
e vizsgálat megindítását !

Budapest, 2014 . szeptember 18 .

Demeter Márta
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